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ACTA DE LA SESSIÓ DE CONSTITUCIÓ DEL NOU AJUNTAMENT 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Sessió: 8/2023 
Dia: 17 de juny de 2023 
Horari: de 12:00 a 14:13 h 
Lloc: Saló de Sessions de la Casa Consistorial de Manresa 
Caràcter: Extraordinari 
 
 
Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de la ciutat de Manresa, a les 12 h del 
migdia del dia 17 de juny de 2023, es reuneixen els senyors i senyores següents que 
han estat proclamats regidors i regidores electes, com a conseqüència de les últimes 
eleccions locals convocades mitjançant Reial decret 207/2023, de 3 d’abril, que  van 
tenir lloc el passat dia 28 de maig de 2023.  
 
 
 

 

 
Són assistits pel secretari de la Corporació, senyor José Luis González Leal. 
 
 

Alegre Fontanet Roser 

Alonso Sáinz Jesús 

Aloy Guàrdia Marc 

Bacardit Reguant Ramon 

Boix Pou Gemma 

Cervilla Galera Inmaculada 

Clotet Masana  Montserrat  

Curtichs  Monter Maria dels Àngels 

de Llorens Vall-llossera Mònica 

Garcia Estany Carles 

Gili Prat Josep 

Homs Alsina  Mariona 

Huguet Estrada Pol 

Infante Martínez Tània 

Massegú Bruguera 
Perramon Subirana 

Pere 
Sergi 

Racero Alberch Salvador 

Romero Salguero Mariana 

Sánchez Pulido Isabel 

Sixto Orozco Lluís Vidal 

Tarragó Costa M. Mercè 

Trapé Úbeda Jordi 

Tulleuda Lari Maria Lluïsa 

Valentí Moll Antoni Josep (Anjo) 

Vila Marta Joan 
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Desenvolupament de la sessió 
 
El secretari dóna la benvinguda als assistents. 
 
Informa que l’objecte d’aquesta sessió és el de procedir a la constitució del nou 
Ajuntament de Manresa, vistos els resultats que es van produir el passat 28 de maig 
de 2023, data de celebració de les eleccions per a la renovació de la totalitat dels 
membres de les corporacions locals. 
 
El procediment que se seguirà en aquesta sessió serà el següent: 
 
1. Constitució de la Mesa d’Edat  

 
2. Comprovació de credencials 

 
3. Jurament o promesa del càrrec dels regidors i regidores proclamats electes. 

 
4. Intervenció dels grups municipals 

 
5. Votació d’alcalde 

 
6. Recompte de vots 

 
7. Proclamació d’alcalde o alcaldessa i acceptació del càrrec 

 
8. Intervenció de l’alcalde o alcaldessa 

 
9. Lliurament dels atributs de la condició de regidor/regidora 

 
10. Fotografia de la Corporació municipal 

 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=0.0 
 
 
1. CONSTITUCIÓ DE LA MESA D’EDAT 
 
D’acord amb allò establert a la Llei orgànica 5/1985, del règim electoral general, al 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, i al 
Reglament orgànic municipal de l’Ajuntament de Manresa, cal procedir en primer lloc a 
la constitució de la Mesa d’Edat, integrada pels regidors electes de major i menor edat 
presents a la Sala, que serà presidida pel de major edat, actuant com a secretari el de 
la Corporació. 
 
Correspon aquesta designació al senyor Jesús Alonso Sáinz, present, nascut l’any 
1951, i al senyor Sergi Perramon Subirana, present, nascut l’any 1993. 
 
Per constituir la Mesa d’Edat, el secretari demana que el regidor electe de major edat, 
senyor Jesús Alonso Sáinz, passi a ocupar la Presidència de la Mesa d’Edat. 
 
Demana també que passi a ocupar la Mesa d’Edat, el regidor electe de menor edat, 
senyor Sergi Perramon Subirana. 
 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=0.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=0.0
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Tot seguit, passen a prestar jurament o promesa els dos regidors de la Mesa d’Edat. 
 
 
El senyor Jesús Alonso Sáinz llegeix la fórmula de jurament o promesa següent: 
 
“JURO per la meva consciència i honor complir fidelment les obligacions del 
càrrec de regidor d’aquest Ajuntament, amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar 
la Constitució, com a norma fonamental de l’Estat, i l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya.” 
 
 
El senyor Sergi Perramon Subirana llegeix la fórmula de jurament o promesa 
següent: 
 
“Per imperatiu legal, PROMETO per la meva consciència i honor complir 
fidelment les obligacions del càrrec de regidor d’aquest Ajuntament, amb lleialtat 
al Rei, i guardar i fer guardar la Constitució, com a norma fonamental de l’Estat, i 
l’Estatut d’Autonomia de Catalunya. 
 
I JURO per les Constitucions Catalanes que regien el país l’11 de setembre de 
1714, legals, vigents, inderogables, lluitar per la reunificació de tota la pàtria 
catalana, posant fi a segles d’ocupació colonial espanyola i francesa.”  
 
Després de la presa de possessió, la Mesa d’Edat queda constituïda de la forma 
següent: 
 

- President: Jesús Alonso Sáinz, regidor assistent de major edat. 
- Regidor: Sergi Perramon Subirana, regidor assistent de menor edat. 
- Secretari: José Luis González Leal, secretari de la Corporació. 

 
El president de la Mesa d’Edat manifesta que és un honor pels components 
d’aquesta mesa d’edat assumir el rol que els correspon avui en funció del que preveu 
la legislació vigent, i declara oberta la sessió convocada per constituir la Corporació 
municipal i per a l’elecció de l’alcalde o alcaldessa de Manresa. 
 
Aquestes intervencions les trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=101.0 
 
 
2. COMPROVACIÓ DE CREDENCIALS 
 
El president de la Mesa d’Edat informa que es procedeix a la comprovació de les 
credencials dels regidors i regidores proclamats electes. 
 
Un cop comprovades les credencials, els regidors i regidores proclamats electes 
hauran de prestar el jurament o promesa. Ho faran des del seu lloc, asseguts, 
responent a la pregunta següent quan siguin cridats nominalment pel secretari. 
 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=363.0 
 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=101.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=101.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=363.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=363.0
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3. JURAMENT O PROMESA DEL CÀRREC DELS REGIDORS I REGIDORES 
PROCLAMATS ELECTES. 

 
El president de la Mesa d’Edat llegeix la fórmula de jurament o promesa següent: 
 
“JUREU O PROMETEU per la vostra consciència i honor complir fidelment les 
obligacions del càrrec de REGIDOR o REGIDORA d’aquest Ajuntament, amb 
lleialtat al Rei i guardar i fer guardar la Constitució, com a norma fonamental de 
l’Estat, i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya?” 
 
 
El secretari crida de forma individualitzada els regidors i regidores electes, per ordre 
alfabètic, perquè un per un responguin la pregunta de jurament o promesa abans 
referida. 
 

1. ROSER ALEGRE FONTANET 

2. MARC ALOY GUÀRDIA 

3. RAMON BARCARDIT REGUANT 

4. GEMMA BOIX POU 

5. INMACULADA CERVILLA GALERA 

6. MONTSERRAT CLOTET MASANA 

7. MARIA DELS ÀNGELS CURTICHS MONTER 

8. MÒNICA DE LLORENS VALL-LLOSSERA 

9. CARLES  GARCIA ESTANY 

10. JOSEP GILI PRAT 

11. MARIONA HOMS ALSINA 

12. POL HUGUET ESTRADA 

13. TÀNIA  INFANTE MARTÍNEZ 

14. PERE MASSEGÚ BRUGUERA 

15. SALVADOR RACERO ALBERCH 

16. MARIANA ROMERO SALGUERO 

17. ISABEL SÁNCHEZ PULIDO 

18. LLUÍS VIDAL SIXTO OROZCO 

19. MARIA MERCÈ TARRAGÓ COSTA 

20. JORDI  TRAPÉ ÚBEDA 

21. MARIA LLUÏSA TULLEUDA LARI 

22. ANTONI JOSEP  VALENTÍ MOLL 

23. JOAN VILA MARTA 
 
 
 
  



 

                Acta de la sessió plenària extraordinària núm. 8, de 17 de juny de 2023                 5 

 

La senyora Roser Alegre Fontanet respon: 
 
“Sí, PROMETO, per imperatiu legal. I sotmesa únicament a la voluntat popular 
dels veïns i veïnes de Manresa.  
 
Em comprometo a treballar per un municipi feminista, antiracista, ecologista i al 
servei de les classes populars i per a la independència dels Països Catalans i el 
futur del planeta.  
 
I davant de l’entrada del racisme al Consistori, em comprometo a defensar les 
més desprotegides i no permetre discursos d’odi, ni cedir ni un pam als que 
volen dirigir l’odi del poble cap a les discriminades, excloses i minoritzades, i no 
contra els causants de la misèria que genera aquest sistema.”  
 
 
El senyor Marc Aloy Guàrdia respon: 
 
“Sí, per imperatiu legal, ho PROMETO.  
 
I prometo treballar per les manresanes i els manresans, i per una Manresa més 
pròspera, verda, justa i feminista, i una Catalunya lliure i republicana.” 
 
 
El  senyor Ramon Bacardit Reguant respon: 
 
“Per imperatiu legal, PROMETO, per la República Catalana. 
 
Per expressió democràtica de la voluntat ciutadana, manifesto el ferm 
compromís amb els valors de la República Catalana i declaro que continuaré 
treballant en la construcció d’una Catalunya políticament lliure, socialment justa, 
econòmicament pròspera i territorialment equilibrada.”  
 
 
La senyora Gemma Boix Pou respon: 
 
“Sí, PROMETO, per imperatiu legal. I sotmesa únicament a la voluntat popular 
dels veïns i veïnes de Manresa.  
 
Em comprometo a treballar per un municipi feminista, antiracista, ecologista i al 
servei de les classes populars i per a la independència dels Països Catalans i el 
futur del planeta.  
 
I davant de l’entrada del racisme al Consistori, em comprometo a defensar les 
més desprotegides i no permetre discursos d’odi, ni cedir ni un pam als que 
volen dirigir l’odi del poble cap a les discriminades, excloses i minoritzades, i no 
contra els causants de la misèria que genera aquest sistema.”  
 
 
La senyora Inmaculada Cervilla Galera respon: 
 
“Sí, JURO por mi conciencia y honor, cumplir mis obligaciones con fidelidad al 
cargo de concejal en el Ayuntamiento de Manresa. Respetar y hacer respetar la 
Constitución, por Dios y por España.”  
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La senyora Montserrat Clotet Masana respon: 
 
“Sí, per imperatiu legal, ho PROMETO.  
 
I prometo treballar per les manresanes i els manresans, i per una Manresa més 
pròspera, verda, justa i feminista, i una Catalunya lliure i republicana.” 
 
 
La senyora Maria dels Àngels Curtichs Monter respon: 
 
Sí, JURO per les Constitucions Catalanes que regien el país l’11 de setembre de 
1714, legals, vigents, inderogables, lluitar per la reunificació i la independència 
de tota la pàtria catalana, posant fi a segles d’ocupació colonial espanyola i 
francesa.”  
 
 
La senyora Mònica de Llorens Vall-llossera respon: 
 
“Sí, PROMETO, per imperatiu legal. 
 
En representació de la voluntat ciutadana, manifesto el meu ferm compromís 
amb els manresans i amb els valors de la Nació Catalana, i declaro que 
continuaré treballant en la construcció d’un Estat Català, socialment just, 
econòmicament pròsper i territorialment equilibrat. Visca Manresa i Visca 
Catalunya.”  
 
 
El senyor Carles Garcia Estany respon: 
 
“Sí, per imperatiu legal, ho PROMETO. 
 
I prometo treballar pels manresans i manresanes, i per una Manresa més 
pròspera, verda, justa i feminista, i una Catalunya lliure i republicana.” 
 
 
El senyor Josep Gili Prat respon: 
 
“Sí, PROMETO, per imperatiu legal. 
 
Per expressió democràtica de la voluntat ciutadana, declaro i prometo que 
continuaré treballant per la construcció d’una Manresa i d’una Catalunya 
políticament lliure, socialment justa, econòmicament pròspera i territorialment 
equilibrada. Visca Manresa i Visca Catalunya.”  
 
 
La senyora Mariona Homs Alsina respon: 
 
“Sí, per imperatiu legal, ho PROMETO. 
 
I prometo treballar per les manresanes i els manresans, i per una Manresa més 
pròspera, verda, justa i feminista, i per una Catalunya lliure i republicana.” 
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El senyor Pol Huguet Estrada respon: 
 
“Sí, per imperatiu legal, ho PROMETO. 
 
I prometo treballar pels manresans i les manresanes, i per una Manresa més 
pròspera, verda, justa i feminista, i una Catalunya lliure i republicana.” 
 
 
La senyora Tània Infante Martínez respon: 
 
“Sí, per imperatiu legal, ho PROMETO. 
 
I prometo treballar pels manresans i les manresanes, i per una Manresa més 
pròspera, verda, justa i feminista, i una Catalunya lliure i republicana.” 
 
 
El senyor Pere Massegú Bruguera respon: 
 
“Pel progrés de Manresa i per servir als manresans i a les manresanes, sí, 
PROMETO.” 
 
 
El senyor Salvador Racero Alberch respon: 
 
“PROMETO, per la República Catalana. 
 
Per expressió democràtica de la voluntat ciutadana, manifesto el ferm 
compromís amb els valors de la República Catalana i declaro que continuaré 
treballant en la construcció d’una Catalunya políticament lliure, socialment justa, 
econòmicament pròspera i territorialment equilibrada. Visca Manresa i Visca 
Catalunya lliure.”  
 
 
La senyora Mariana Romero Salguero respon: 
 
“Sí, ho PROMETO.” 
 
 
La senyora Isabel Sánchez Pulido respon: 
 
“Sí, ho PROMETO.” 
 
 
El senyor Lluís Vidal Sixto Orozco respon: 
 
“Sí, per imperatiu legal, ho JURO.  
 
I juro treballar pels manresans i les manresanes, i per una Manresa més 
pròspera, verda, justa i feminista, i una Catalunya lliure i republicana.” 
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La senyora Maria Mercè Tarragó Costa respon:  
 
“Sí, per imperatiu legal, ho PROMETO. 
 
Per expressió democràtica de la voluntat ciutadana, declaro i prometo que 
continuaré treballant en la construcció d’una Manresa i d’una Catalunya 
políticament lliure, socialment justa, econòmicament pròspera i territorialment 
equilibrada. Visca Manresa i Visca Catalunya lliure.”  
 
 
El senyor Jordi Trapé Úbeda respon: 
 
“Sí, PROMETO, per imperatiu legal. I sotmès únicament a la voluntat popular 
dels veïns i veïnes de Manresa.  
 
Em comprometo a treballar per un municipi feminista, antiracista, ecologista i al 
servei de les classes populars, i també per a la independència dels Països 
Catalans i el futur del planeta.  
 
I davant de l’entrada del racisme al Consistori, em comprometo a defensar les 
més desprotegides i no permetre cap mena de discurs d’odi, ni cedir ni un pam 
als que volen dirigir l’odi del poble cap a les discriminades, les excloses i les 
minoritzades, i no contra els causants de la misèria que genera aquest sistema.”  
 
 
La senyora Maria Lluïsa Tulleuda Lari respon: 
 
“Sí, PROMETO, per imperatiu legal.  
 
I per expressió democràtica de la voluntat ciutadana, manifesto el ferm 
compromís amb els valors de la República Catalana, i declaro que continuaré 
treballant en la construcció d’una Catalunya políticament lliure, socialment justa, 
econòmicament pròspera i territorialment equilibrada. Visca Manresa i Visca 
Catalunya lliure.”  
 
 
El senyor Antoni Josep Valentí Moll respon: 
 
“Sí, PROMETO, per voluntat pròpia.”  
 
 
El senyor Joan Vila Marta respon:  
 
“Per imperatiu legal, ho PROMETO. 
 
Per l’aval democràtic de la voluntat del poble manresà, declaro que continuaré 
treballant per una Manresa amb futur, justa i per a tots. Que asseguri els drets i 
les obligacions amb la convivència de tothom i que garanteixi el futur dels 
nostres fills i filles.” 
 
 
El president de la Mesa d’Edat manifesta que atès que tots els regidors i regidores 
han formulat el seu jurament o promesa del càrrec i han presentat  la declaració sobre 
els seus béns i activitats, declara constituïda la Corporació municipal de Manresa. 
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Aquestes intervencions les trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=424.0 
 
 
4. INTERVENCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS 
 
El president de la Mesa d’Edat informa que tot seguit es passarà a l’elecció de 
l’alcalde o alcaldessa i dóna la paraula al secretari per fer la lectura de l’article 196 de 
la Llei orgànica 5/1985, del règim electoral general.  
 
El secretari dóna lectura a l’article 196 de la Llei orgànica del règim electoral general: 
 

a) Poden ser candidats a alcalde o alcaldessa tots els regidors i regidores que 
encapçalin les seves corresponents llistes.  
 

b) Si algun d'ells obté la majoria absoluta dels vots dels regidors i regidores és 
proclamat alcalde o alcaldessa electe/a.  
 

c) Si cap d'ells obté la majoria absoluta dels vots dels regidors i regidores, és 
proclamat alcalde el regidor que encapçali la llista que hagi obtingut major 
nombre de vots populars en el corresponent municipi. En cas d'empat es 
resoldrà per sorteig. 

 
El President de la Mesa d’Edat manifesta que conforme al precepte legal que acaba 
de llegir el secretari, poden ser candidats a l’elecció d’alcalde o alcaldessa tots els 
regidors i regidores que encapçalin les corresponents llistes. 
 
Afegeix que, a continuació, les set formacions polítiques representades al Consistori 
intervindran per exposar el seu posicionament i també exposaran si presenten el seu 
candidat o candidata per a alcalde o alcaldessa de la ciutat.  
 
Intervindran per ordre de vots obtinguts en les eleccions del 28 de maig, de menor a 
major. 
 
Aquestes intervencions les trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=1203.0&endsAt=1221.0 
 
 
En primer lloc, el President de la Mesa d’Edat dóna la paraula la senyora 
Inmaculada Cervilla Galera, en representació de Vox, que textualment diu: 
 
“En primer lugar queremos dar las gracias a todos los ciudadanos que han otorgado su 

confianza a VOX, y con ello han permitido que en el Consistorio de nuestra ciudad 

esté representada hoy la tercera fuerza política nacional y la real oposición. 

 

Quisiera remarcar la preocupante falta de concurrencia a estos comicios locales, con 

lo que una vez más queda demostrado el poco interés, la poca confianza y la escasa 

esperanza que los manresanos tienen depositada en las políticas que se han llevado a 

cabo en todos estos años. 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=424.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=424.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=1203.0&endsAt=1221.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=1203.0&endsAt=1221.0
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Tengan presente que VOX es un partido valiente, que nunca hemos dejado de 

desempeñar nuestra labor a pie de calle. Que estamos aquí a pesar de los repetidos 

intentos de boicotear nuestras carpas informativas, donde nos han insultado, 

amenazado, lanzado objetos con el fin de hacernos daño. No se encuentra presente 

en esta sala ningún grupo municipal que haya sufrido como VOX los ataques a los que 

hemos sido expuestos. Estos actos radicales dejan ver claramente sus mediocres 

valores democráticos de los cuales luego alardean sin que se les caiga la cara de 

vergüenza.  

 

Seremos constantes a la hora de poner sobre la mesa los asuntos que preocupan y 

afectan a los manresanos, puesto que nuestro trabajo y nuestro deber es 

representarlos. 

 

Que VOX no está aquí para actuar en ningún espectáculo circense como ya nos tienen 

muchos de ustedes acostumbrados, y no caeremos en el sectarismo de aquellos que 

llevan tantos años sólo preocupándose por la cantidad de votos obtenidos para 

simplemente continuar ocupando sus poltronas. 

 

Durante años hemos sido testigos de las artimañas del PSC, de los partidos 

separatistas, por las cuales nos gustaría saber quiénes han sido los beneficiados y 

cuyas consecuencias las estamos sufriendo todos los demás.  

 

El consenso entre la izquierda y el separatismo ha convertido a Manresa en una 

ciudad insegura. En VOX creemos que la seguridad de los manresanos debería ser 

una prioridad que ustedes han dejado en el más absoluto abandono. Y cuando la 

mayoría de ustedes se empeñen en mirar hacia otro lado, e incluso negar esta 

evidencia, permítanme que les diga que la realidad es que en nuestro municipio una 

buena parte de los manresanos no pueden salir a pasear tranquilamente, muchas 

familias se sienten angustiadas temiendo lo peor por sus hijos y su seguridad cuando 

salen de noche por las calles de nuestra ciudad. 

 

Denunciaremos en esta legislatura los casos de incivismo, la denigración a la que han 

llevado a barrios de nuestra ciudad las políticas que se han aplicado, o sencillamente, 

y una vez más, su nulo interés en solucionar problemas reales y cotidianos que 

afectan a los manresanos. Como también de aquellos delincuentes que pueden tirar 

una puerta abajo, ocupar una vivienda, pinchar los suministros, y aun así, tienen más 

derechos y ayudas que los legítimos propietarios, una realidad, una realidad, que 

nadie puede ocultar ni disfrazar, que denigra al afectado como persona y que lo deja 

totalmente indefenso ante semejante injusticia. 

 

Miren, nosotros vamos de frente y no engañamos a nadie, y somos conscientes que 

décadas de malas políticas no se revierten al instante, pero vamos a hacer todo lo que 

esté en nuestras manos por el cuidado y la mejora de nuestro municipio.  

 

Señores, no hemos venido a servirnos a nosotros mismos y lo demostraremos, no les 

quepa duda. 

 

Gracias” 
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Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=1330.0&endsAt=1336.0 
 
El President de la Mesa d’Edat demana la senyora Inmaculada Cervilla Galera que 
interpreta que es presenta com a candidata a l’alcaldia per VOX, a la qual cosa la 
senyora Inmaculada Cervilla Galera respon afirmativament.  
 
 
A continuació, el President dóna la paraula al senyor Sergi Perramon Subirana, en 
representació de Front Nacional de Catalunya (FNC), que textualment, diu: 
 
“Gràcies senyor President,  

 

Secretari, regidors, regidores, alcaldes aquí presents, autoritats, manresans i 

manresanes que esteu aquí al Saló de Sessions, a la Sala de Columnes i els que 

esteu seguint l’acte a través d’internet. 

 

Són temps complicats per a la veritat, en uns moments on primen les proclames 

buides, on es censura i es calumnia qui s’atreveix a dir veritats a Manresa i a 

Catalunya, és d’imperiosa necessitat apel·lar al cèlebre periodista manresà Josep 

Maria Planes i Martí, que justament se li va concedir aquest homenatge pictòric en 

aquesta noble Sala de Sessions. Una de les seves frases més encertades i que ens ha 

servit d’inspiració durant tota la campanya és la següent: "dic en veu alta el que el 90% 

diu en veu baixa" . 

 

Doncs sota aquesta premissa, el Front hem treballat àrduament per donar veu a tots 

aquells manresans que han estat silenciats, sabent que dir la veritat en el nostre país 

té un cost molt alt. I en la defensa de la veritat i el sentit comú va acabar la vida de 

l’il·lustre Josep Maria Planes i de forma molt tràgica, ja que fou fatalment assassinat de 

ben jove per membres de la FAI, per ser crític davant de la situació de caos que vivia 

el país en aquell moment, i no ens n’oblidem, també per la seva aferrissada defensa 

de la catalanitat, fet que el va portar a ser perseguit per uns i pels altres. 

 

Avui s’inicia una nova legislatura a l’Ajuntament. Els resultats del passat 28 de maig i 

la decisió de molts manresans i manresanes que ens han confiat la voluntat perquè 

dos regidors, la Maria Àngels i un servidor siguem la seva veu en aquesta il·lustre 

cambra. Aconseguir la confiança de tants conciutadans partint de zero, creieu-me que 

ens omple d’orgull, d’esperança i de força per aconseguir materialitzar les nostres 

propostes fins on ens permeti la nostra representativitat. 

 

Ens presentem en aquest Ple coneixedors de l’acord d’un tripartit entre la primera 

força, la tercera i la cinquena més votada, un acord que tenim molts dubtes que 

representi a la majoria de manresans, i fins i tot de la voluntat dels seus propis votants, 

un govern que es constitueix de manera legal però que neix una mica coix de 

legitimitat. 

  

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=1330.0&endsAt=1336.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=1330.0&endsAt=1336.0
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L’abstenció preocupant, en el cas de Manresa, no és fruit de la passivitat dels votants, 

és resultat que els partits sistèmics no han estat capaços de resoldre els problemes 

que afectaven de forma directa als manresans, més aviat els han anat posant sota la 

catifa. Tampoc preveiem, però ens agradaria, que aquest nou govern tingui la intenció 

d’interlocutar amb els ciutadans com gent adulta, ni que posi sobre la taula aquells 

conflictes que ens han portat on som.  

 

Els partits del procés fa anys que van afirmar que no pactarien amb els partits del 155, 

per tant, han fallat amb el seu compromís amb els electors. No veiem brots verds en 

aquest pacte, atès que els dos partits més votats en aquest acord coincideixen 

programàticament en continuar convertint la nostra ciutat en l’escenari a capritx d’un 

experiment ideològic i urbanístic: prioritzant polítiques subjectes a la cultura del subsidi 

en detriment de la creació de llocs de feina, protegint totes les cultures possibles 

menys la nostra. Esquerra Republicana regala la governabilitat a una formació 

obertament espanyolista, s’han donat les mans per segellar un pacte de govern, amb 

les mateixes dels qui van signar l’aplicació de l’article 155 que suspenia el nostre 

incipient autogovern, i en alguns dels casos, són les que van aplaudir l’atac de civils 

catalans al referèndum de l’1 d’octubre. Així doncs aquests pactes que es fornegen 

des de Barcelona a Madrid, convertiran els despatxos d’aquesta il·lustre casa amb una 

franquícia de les oficines de la calle Ferraz de Madrid. I ens sap greu que aquests 

pactes es repeteixin arreu de la nació, perquè avui cap de les tres forces processistes 

aquí representades s’escapen de pactar amb els del 155. Aquests pactes demostren 

clarament que els tres partits del procés han renunciat al procés nacional cap a la 

independència. El que han prioritzat és l’acord amb els qui els puguin garantir els seus 

llocs de govern als ajuntaments. I això és legítim, el què no és nét, és seguir 

enganyant als electors dient que s’està lluitant per l’alliberament nacional, com una 

mera publicitat electoral. Els pactes municipals responen a certes particularitats locals, 

sí, però que tenen una incidència nacional. Perquè la nació política comença des dels 

municipis i per això els pactes s’han d’establir a partir de la consciència nacional. 

Perquè una nació sense consciència nacional és una nació sense ànima i una nació 

sense ànima és una nació sense futur, i el futur de la nació es construeix des dels 

municipis i nosaltres hem vingut a recuperar Catalunya des de Manresa i no a utilitzar 

l’Ajuntament per repartir-nos quotes de poder. 

 

Em postulo com a batlle, perquè em dec als nostres votants i som l’única formació que 

proposa un cop de timó de 360 graus en la direcció de la nostra ciutat. A més a més, 

m’erigeixo com l’únic candidat independentista no processista, i com a nacionalista em 

sento amb el deure de presentar-me en la lluita per aquesta noble causa.  

 

També és necessària presentar aquesta candidatura per responsabilitat davant del 

regrés econòmic que viu la ciutat, hem passat de ser les ciutats més riques del país en 

pocs anys a ser de les més pobres. Volem dur a terme la nostra idea per crear un 

clima fiscal i burocràtic per preservar les petites i mitjanes empreses que són l’eix 

vertebrador de l’economia catalana i manresana. Defensem la llibertat dels 

emprenedors i ens posicionem en contra la proliferació de lleis i prohibicions que 

obstaculitzen els negocis. 
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Però la realitat d’avui ens porta a plantejar-nos una oposició responsable, serem ferms 

en la defensa dels nostres postulats perquè el que proposem és el què necessita 

Manresa de forma urgent i posarem al centre del debat l'interès dels manresans 

mentre ens preparem per governar. 

 

Perquè hem estat els únics que hem posat en valor durant la campanya, al centre de 

les polítiques socials, a la nostra gent gran, que és a qui ens devem. Perquè som els 

únics que no volem una ciutat amb una arquitectura nihilista, funcional i grisa, volem 

més parcs verds i construccions que apel·lin a la nostra tradició; la bellesa dels nostres 

carrers i edificis ens importa.  

 

Portarem al Saló de Plens el preocupant èxode dels nostres joves perquè la ciutat es 

troba degradada i insegura i marxen cap altres municipis perquè troben un hàbitat més 

favorable per desenvolupar el seu projecte de vida. Cal tenir clar que ningú defensa 

com nosaltres que la seguretat és important en una societat civilitzada. Ara alguns 

poden afegir-s’hi  a corre-cuita els qui precisament ens han dut on som, però si seguim 

així la seguretat s’acabarà convertint en un luxe a l’abast de pocs. Sense seguretat no 

hi ha llibertat. Des d’aquest altaveu fiscalitzarem cada acció d'aquest govern en 

aquesta matèria i lluitarem en tot moment per garantir els drets dels manresans i 

manresanes, prioritzant la seva seguretat física, patrimonial i econòmica.  

 

El què demanarem a l’executiu que surti d’aquesta sala és que tingui la memòria al 

passat, els peus al present i la mirada visionada cap al futur. Els governants han de 

ser conscients d’on surten els diners públics, i un mal dispendi dels diners pot provocar 

deutes a les generacions que pugen, com s’està fent. El nivell a què ha arribat 

l’endeutament públic a molts llocs és un atac al futur de les noves generacions.  

 

Per la composició d’aquest govern no podem ser optimistes amb l’aspecte de la 

defensa de la catalanitat, ens agradaria equivocar-nos però veiem complicat que 

durant aquest mandat s’enforteixi la cultura i la llengua catalana, ningú s'ha integrat 

mai a una cultura que no sigui forta. Serem vehements a l’hora de fer front a aquelles 

polítiques que afebleixin el català, perquè som partidaris d’una cultura catalana forta, 

que es percebi com a tal i que generi atracció, ganes de formar-hi part, just al contrari 

que s’ha estar fent aquests darrers anys, on cada vegada a més llocs de la ciutat no 

se’ns atent ni se’ns entén en català, allà on la nostra llengua és la pròpia. Farem un 

seguiment exhaustiu de tot el que impliqui el menysteniment de la catalanitat i dels 

catalans. 

 

Volem deixar clar que som defensors de la llibertat de culte, però  cap confessió no pot 

trepitjar els drets civils d’igualtat entre homes i dones, la no discriminació per orientació 

sexual ni origen, estarem amatents perquè Manresa sigui un exemple d’una ciutat 

lliure i segura per a tothom. Però hi ha d’haver un marc de convivència comú, Manresa 

és una ciutat catalana, i hem d’exigir que qui vingui a participar a la nostra comunitat 

s’adapti a la nostra cultura, que respecti les nostres lleis i que vingui a participar de 

l’economia productiva, sobretot si es troben en edat laboral, i hem de començar a 

posar sobre la taula els repartiments ideològics a l’hora de les ajudes socials, que a 

vegades exclouen qui realment ho necessiten més, que per discreció, vergonya o 

desconeixement, solen quedar al marge.  
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Des d’aquí també volem tornar a expressar el nostre compromís clar, sincer i 

inequívoc amb la Ciutat de Manresa i amb aquest Ajuntament. Hem vingut a treballar 

com ningú per fer feina aquí i al carrer, des de les bones maneres, el respecte i la 

fermesa que ens caracteritza. Treballarem per fer possible que les conviccions dels 

manresans i manresanes puguin ser escoltades, fins a traduir-se en realitats. Per la 

nació catalana sencera, Visca Manresa i Visca Catalunya lliure!” 

 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=1679.0 
 
 
El President dóna la paraula al senyor Joan Vila Marta, en representació de 
Impulsem Manresa Ara Pacte Local (ARA PL), que textualment, diu: 
 

“Benvolguda Consellera Vilagrà, benvolguts alcaldes Cornet, Valls, Camprubí i 

Junyent, autoritats, companys i companyes regidors, premsa, amics, familiars i tothom 

qui heu vingut a acompanyar-nos en aquest primer ple d’aquest nou Consistori entrant. 

 

En primer lloc, avui és un dia especial perquè és l’inici d’una nova etapa per a la ciutat. 

També és el primer cop que la nostra formació, Impulsem Manresa, intervé en aquesta 

Corporació i això fa, si em permeten, que tingui unes paraules de reconeixement a 

tothom qui ens ha ajudat i ha treballat incansablement perquè poguéssim presentar-

nos a les eleccions i treure aquests resultats. També un agraïment a tothom qui ens ha 

votat. I una disculpa anticipada. No som perfectes i segur que en el camí ens 

equivocarem, si es dona el cas, prometem actuar de forma humil i honesta per corregir 

els errors o bé explicar les decisions en un exercici de transparència i proximitat amb 

la ciutadania a la qual ens devem. 

 

Donat el moment també vull agrair al Marc Aloy i a l’Anjo Valentí el treball de 

generositat i autocrítica que hem fet conjuntament a l’hora d’analitzar i diagnosticar els 

resultats de les eleccions, resultats per cert, que ens obliguen a ser responsables ja 

que hem estat la formació que més ha crescut recollint el malestar de la ciutadania pel 

que fa a la situació de la ciutat i els seus problemes, situant-nos com l’aval del canvi 

que il·lusioni. Ens preocupa molt la baixada de participació però també l’estat de la 

ciutat i el seu desànim. Aquest pacte de govern tracta dels problemes que tenim avui 

en matèria de seguretat, civisme, habitatge o segregació escolar, per citar-ne alguns, 

però sobretot d’imprimir una visió i un projecte de ciutat de Manresa. 

 

No és cap secret si us dic que Impulsem Manresa ha vingut a transformar Manresa per 

fer que exerceixi de capital. Només si posem la mirada llarga i actuem ara, farem que 

aquesta capital sigui efectiva i participada. 

 

La gent que conforma la nostra formació som aquí perquè volem canviar i millorar la 

nostra ciutat. Alguns ho fem o ho hem estat fent des del teixit associatiu i de les 

entitats, però com sabeu fa uns mesos, vam fer un pas més per poder-ho fer des de 

l’Ajuntament. Davant l’oportunitat, però també la disjuntiva, de poder treballar per a la 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=1679.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=1679.0
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ciutat des de l’oposició o des del govern, hem decidit conjuntament que es donen les 

condicions perquè tant en Jesús Alonso com jo mateix puguem aportar a la ciutat la 

nostra experiència al servei. Tenim vocació de govern perquè tenim vocació de canvi, 

d’avenç i de transformació. 

 

I acabo, la nostra formació, però entenc que també tots els qui estem aquí, hem vingut 

a treballar per a la ciutat. Segurament des de les nostres discrepàncies ideològiques 

però treballar per a Manresa, que és el que ens uneix als que estem aquí. M’agradaria 

demanar el compromís de totes les forces polítiques que estem aquí representades, 

que donem exemple a la ciutadania i fem política en positiu. En aquesta casa ha de 

prevaldre el respecte entre nosaltres. Debatem les idees i els projectes tant com 

vulguem però deixem de banda les desqualificacions personals, que només 

contribueixen a embrutar i denigrar les nostres institucions, així com crear més 

desafecció entre la ciutadania i la política. 

 

Perquè només des del respecte, el treball i l’esforç farem que la ciutat sigui un millor 

lloc per viure. Per tant, avui el grup municipal Impulsem Manresa, donarà un vot de 

confiança amb el compromís de veure els canvis que Manresa ens ha demanat i 

delegat, i per responsabilitat municipal votarem favorablement al Marc Aloy com 

alcalde de la ciutat amb la confiança que d’aquí a 4 anys, puguem dir que hem deixat 

una ciutat millor de la que ens hem trobat.  Gràcies.” 

 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=2348.0 
 
 
A continuació, el President dóna la paraula a la senyora Roser Alegre Fontanet, en 
representació de Fem Manresa - Alternativa Municipalista (FEM – AMUNT), que 
textualment, diu: 
 
“Bon dia a totes i a tots, 

 

Avui venim a aquest Ple de Constitució del nou Ajuntament de Manresa preocupades. 

Preocupades perquè es farà realitat un govern municipal, conformat per ERC, PSC i 

Impulsem, que ens farà anar enrere, tant pel que fa a l'àmbit nacional com el social. 

 

I és que sembla que alguns tenen poca memòria. Com pot ser que el partit guanyador 

de les eleccions, Esquerra, formi govern amb un PSC antiindependentista, que va 

donar suport a l'aplicació del 155 després del referèndum de l'1 d'octubre? Com pot 

ser que es confiï en un partit que ha espiat i reprimit a representants públics i 

moviments socials i que ha estat el gosset falder de la Unió Europea, aplicant 

polítiques frontereres criminals amb exemples com la tragèdia de Melilla? I bé, si 

parlem a escala municipal, no podem oblidar tampoc que va ser amb una alcaldia del 

PSC que es va firmar contractes com el de la Reforma, o projectes de dubtosa 

rendibilitat per la ciutat com l'Ateneu les Bases o el Parc Tecnològic que han deixat un 

forat negre a les arques de l'Ajuntament que encara patim.  

 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=2348.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=2348.0


 

                Acta de la sessió plenària extraordinària núm. 8, de 17 de juny de 2023                 16 

 

Quan es va firmar el contracte de la Reforma, teníem un tripartit a l'Ajuntament. I avui, 

12 anys després, se'n formarà un altre, amb una inclinació més pronunciada cap a la 

dreta que l'anterior. La incorporació d'Impulsem Manresa a l'equació és motiu de 

preocupació, no només pels discursos aporofòbics que es van realitzar durant la 

campanya electoral, o per la presència de membres actius d'Aliança Catalana a les 

seves files, fet que considerem extremadament perillós. També ens preocupa perquè 

un  govern amb una falsa esquerra i amb la marca blanca del PDeCat vol dir que es 

faran les mateixes polítiques que fins ara. Sembla que no s'ha après res, i es 

continuarà amb un programa polític que, per molt que es maquilli, s'oblida dels drets 

de les manresanes i prioritza els privilegis dels poderosos. 

 

Des de Fem Manresa ens preocupa molt que el partit guanyador de les eleccions, 

Esquerra Republicana, hagi prioritzat la política de pactes i l'estabilitat i comoditat d'un 

govern que no pas buscar fórmules que permetessin un govern clarament d'esquerres 

per assegurar millors condicions de vida per a totes les manresanes. Fórmules que 

encara que no donessin una majoria còmoda, sí que haurien pogut fer un gir a les 

polítiques de la ciutat. Continuem trobant a faltar valentia política. Valentia per fer una 

aposta clara per la transformació social. De nou s’ha preferit assegurar cadira i fer una 

gestió que potser serà còmoda. Però és una gestió que aposta per prioritzar inversions 

destinades a grans obres, en lloc de millorar el dia a dia de les manresanes. 

Continuarem amb les mateixes receptes ineficients que perpetuen els mateixos 

problemes. I això només fa que facilitar el creixement dels discursos d'odi de la 

ultradreta. Una ultradreta que, amb VOX i amb Front Nacional, ja ha entrat en aquest 

ple sense complexes, però que Esquerra continua ignorant mentre prioritza la política 

de pactes. 

 

La responsabilitat de formar el millor govern possible per Manresa estava a les mans 

d'Esquerra. I ja veiem per quina combinació s’ha optat.  

 

Vénen 4 anys de molta, de moltíssima feina. 4 anys que seran claus per construir, de 

la mà dels moviments socials al carrer, una unitat popular per capgirar la situació 

actual. Per fer una Manresa que posi les necessitats de la gent al centre. Fem 

Manresa treballarem, dins i fora de la institució, per construir una alternativa capaç de 

canviar el rumb d'aquest Ajuntament i la deriva de les polítiques que s'hi duen a terme. 

 

Treballarem per fer una ciutat cohesionada socialment, amb el català com a eina de 

cohesió, erradicant els discursos d’odi i garantint drets com l’habitatge, la salut física i 

mental, l’alimentació o els subministraments bàsics. Una ciutat pensada per les 

persones, no pels cotxes, amb més espais pels vianants i zones verdes; que aposti 

clarament pels carrils bici i un transport públic de qualitat i pensat per a la majoria, no 

en obres faraòniques innecessàries. Una Manresa sostenible i sobirana que aprofiti el 

seu entorn, potenciant elements com l’activitat agrària i econòmica del regadiu 

manresà. I treballarem incansablement per garantir vides dignes, millorant la percepció 

de seguretat abordant-ne les múltiples cares i causes. Lluny de discursos securitaris i 

de mà dura, d’efectivitat nul·la arreu del món i perpetuadors de desigualtat, cal 

combatre l’exclusió social i les violències que se’n deriven, replantejar l’urbanisme i 

apostar per la prevenció i la mediació com a eix d’unes polítiques de seguretat 

integrals. 
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Davant d'un pacte de subordinació amb la dreta i el 155, de la rendició nacional 

d'Esquerra Republicana i l'auge de l'extrema dreta, Fem Manresa serem l'única 

oposició d'esquerres, independentista i antifeixista a l'Ajuntament. Farem oposició 

frontal al govern, treballant per una alternativa per a Manresa que es preocupi de 

veritat per les vides de la nostra gent. És per això que des de Fem Manresa presentem 

la mateixa candidatura i la mateixa candidata que portàvem durant la campanya 

electoral, ja que creiem que el nostre projecte polític, per fer de Manresa una ciutat per 

viure-hi, és la millor opció per a tota la ciutat i totes les manresanes. Moltes gràcies.” 

 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=2604.0 
 
 
El President dóna la paraula al senyor Antoni Josep Valentí Moll, en representació 
del  Partit dels Socialistes de Catalunya - Candidatura de Progrés (PSC-CP), que 
textualment, diu: 
 
“Moltes gràcies President, Secretari, Vicepresidenta del Govern de la Generalitat de 

Catalunya, Alcaldes, autoritats, mare, senyors, senyores, amics i amigues. 

 

Fa goig, fa patxoca, i fa respecte veure avui així aquesta Sala de plens de l’Ajuntament 

de Manresa, és per a mi un gran honor i responsabilitat poder ser un dels 25 

representants elegits de tots els manresans i manresanes. 

 

Avui girem full d’un mandat extraordinari malauradament marcat per la maleïda 

pandèmia, inimaginable sols poc temps abans que ens caigués al damunt, i que ens 

va trasbalsar com mai el nostre dia a dia, el de tota Manresa i el de tot el país.  

 

Però qui ho anava dir, malgrat, aquelles hores greus, aquells llargs dies i mesos, ara 

semblen gairebé quelcom ja del passat, ens van deixar molts essers estimats que van 

patir amb les seves vides, però com a societat, com a comunitat, de manresans i 

manresanes, vam demostrar el millor de nosaltres, i en especial el valor preuat del 

servei públic.  

 

Des de la sanitat, a primera línia de la trinxera, o els cossos policials, en especial la 

nostra Policia Local, fins els professionals de qualsevol altre servei, van demostrar que 

amb la solidaritat, la cooperació, la coordinació, i la ciència som extraordinaris, som 

resilients. Manresa té el deute de fer un homenatge de ciutat, d’alçada, per recordar i 

posar en la memòria tot el que hem deixat enrere durant aquests dos llargs anys. 

 

Un mandat en el que el nostre Grup ha estat liderat en molt bona part, per una bona 

persona, un bon polític de peu de carrer i també polític sagaç als plens, a les 

comissions, i a les juntes de portaveus, com bé saben els dos alcaldes que l’han patit i 

gaudit.  

 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=2604.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=2604.0
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El Felip Gonzaléz, que per a mi ha estat el meu germà gran polític, no és la primera 

vegada que públicament li dic i li reconec. Amb ell i d’ell he aprés el que és i 

representa el municipalisme, com la màxima proximitat en política cap a la ciutadania, 

en contacte amb la seva gent, als seus espais públics, centres cívics, entitats, 

hospitals però també als seus teatres, comerços, bars o clubs esportius per poder 

definir i planificar les millors decisions pel conjunt de la ciutadania. I que em va donar 

el relleu per poder, des de fa poc més d’un any i mig, representar amb els meus 

companys i companyes el partit i el grup municipal Socialista.  

 

Per cert, les úniques sigles que han estat inalterades, estables, i continuades amb 

presència en aquesta Sala de Plens durant els darrers 44 anys d’ençà el restabliment 

de la democràcia, les del Partit dels Socialistes de Catalunya. 

 

El darrer grup municipal, on ha estat el seu president en Joaquim Garcia. Regidor 

després de 20 anys i més de 250 plens treballant per Manresa, com va dir ell, i pels 

manresans i manresanes en diferents governs socialistes i des del 2015 a l’oposició.  

Com també, la Mercè Cardona, una regidora que ha estat presidenta del Consell 

Comarcal del Bages en temps molt complicats sent del PSC, pencaire i disciplinada 

que ha sabut guanyar-se el respecte fent oposició.  

 

I la Mariana Romero, la darrera incorporació al nostre grup municipal, abans que la 

meva, una professional amb valors inalterables que sap de la gestió pública com 

transforma-la en decisió política, i que ara ben segur ho demostrarà a govern.  

 

Avui endeguem un nou mandat municipal, i amb un nou govern de Manresa, on 

després de més d’una dècada tornem allà a on hem estat més mandants en aquest 

ajuntament, al seu govern. Perquè som un partit municipalista amb vocació de govern. 

Amb un acord, un pacte amb Esquerra Republicana de Catalunya i Impulsem 

Manresa. Gràcies Marc Aloy, gràcies Joan Vila. El qual nosaltres l’hem signat aportant 

tres principis ben clars: el canvi, la cooperació i lleialtat mútues, i el coneixement i 

l’experiència». El primer, canvi, perquè com ho esmentava: 12 anys que el PSC 

n’estava fora de l’executiu manresà. El segon, per la lleialtat mútua que sempre els i 

les socialistes hem demostrat en qualsevol govern, i aquí amb el qui serà el nostre 

alcalde, Marc Aloy, i, en tercer lloc, el coneixement i experiència contrastada que 

poden aportar els nostres representants. 

 

La Isabel Sánchez, professional metòdica, tota la vida al sector privat, qui ho anava dir 

que en pocs mesos series a la nostra candidatura, series escollida pels manresans i 

manresanes, i ara en seràs regidora de Govern. 

 

En Pere Massegú, servidor públic d’aquesta gran casa durant tota la seva carrera 

professional, i ara tornant per exercir-hi, com ell mateix es definiria com a bon anglòfil 

que és, un veritable decision-maker, un polític. 

 

I la Mariana Romero, la persona amb la que en els darrers llargs mesos més he 

compartit hores i hores de reunions i de trepitjar carrer per fer possible avui aquest 

canvi que endeguem plegats. 
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Un pacte que potser ja li tenim nom, el pacte transversal, com bé l’ha intuït i definit un 

socialista manresà de soca-rel, en Joan Canongia. 

 

Un acord que trenca una dinàmica de blocs i de vetos partidistes. Que Esquerra i els 

socialistes puguem tornar a governar junts la ciutat és un pas endavant molt 

transcendent en la normalització política democràtica i de respecte que tots cerquem.  

 

És el canvi que creiem i defensem que la ciutat necessita per superar els seus 

complexos, alhora que fer realitat els nombrosos projectes ideats, però que encara 

falta encarrilar. 

 

És un acord de govern que no es fa per excloure a ningú, i sí per actuar sobre la base 

del diàleg i l’escolta permanent amb la resta de grups municipals de l’Ajuntament i 

especialment, amb tota la ciutadania, i les entitats i associacions manresanes, i el seu 

teixit socio-econòmic i de coneixement. 

 

Volem assolir acords i consensos el més amplis possibles; per avançar en la 

confiança, credibilitat política, construint un govern relacional, cooperatiu i que es 

fonamenta en el diàleg i en la participació.  

 

Reivindiquem i exercirem la política de proximitat, de ciutat, que faci la vida de tothom 

més fàcil i agradable, dins una ciutat més endreçada, més cívica, més cohesionada i 

menys desigual. Obrint camí a noves polítiques públiques municipals i superant 

inèrcies del passat.  

 

Des d’aquest grup municipal posem de manifest la necessitat d’avançar en un model 

de gestió municipal que reforci la transversalitat i el valor de servei públic municipal, la 

defensa dels béns públics amb polítiques que donin oportunitats per a tothom, que no 

deixen ningú enrere i que són solidaries amb els que més ho necessiten, que pensa i 

construeix els barris i una Manresa per a viure, treballar, estudiar, i gaudir per a tots els 

manresans i les manresanes, sense exclusions. En definitiva, per prosperar. 

 

Nosaltres sí que reivindiquem el llegat de tots els alcaldes manresans escollits 

democràticament des del 1979. Dels per ara 6 alcaldes que han exercit. Amb els 

nostres alcaldes socialistes, Joan Cornet, Jordi Valls, Josep Camprubí. Que van 

treballar amb tots els nostres regidors i regidores per transformar profundament 

Manresa, renovant la seva estructura urbanística i d’infraestructures, fent els seus 

equipaments públics, i oferint serveis per a tota la ciutadania sense exclusions. 

Gràcies alcaldes. 

 

I també reivindiquem la feina feta pels alcaldes Juli Sanclimens, i en especial, els dos 

darrers els quals he seguit i treballat amb ells: en Valentí Junyent, i en Marc Aloy, en el 

seu primer mandat.  

 

Dies enrere llegia per part d’un destacat periodista manresà, si havíem de donar 

Manresa per perduda, es preguntava ell. Si els 25 penséssim, els que estem aquí, una 

resposta afirmativa, ben segur no caldria que hi fóssim avui aquí.   
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El que si és ben cert, és que Manresa necessita molt més, i com es diu en castellà, sin 

prisas pero sin pausas, però si que amb algunes urgències que haurem de fer front al 

més aviat des d’aquest nou govern de canvi, lleial, i amb coneixement. 

 

Hi ha una frase d’un polític nord-americà, en John Fitzgerald Kennedy, ben coneguda, 

i que ben adaptada ens l’hem d’aplicar, els que avui estem aquí en aquest primer ple 

del mandat, segur que la coneixeu: 

 

No pensem que pot fer la nostra ciutat per nosaltres. Pensem i actuem el que podem 

fer nosaltres per la nostra ciutat. 

 

Som-hi Resa! 

 

Aquest Grup Socialista renuncia a presentar candidat.” 

 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=2959.0 
 
 
El President dóna la paraula al senyor Ramon Bacardit Reguant, en representació 
del grup Junts per Manresa – Compromís Municipal (CM) que textualment, diu: 
 
“Estic vivint amb molta tristesa aquesta tensió que hi ha, avui hauria de ser un dia de 

joia per tots, pels que estarem a l’oposició i pels que estaran a govern i veig cares 

llargues i cares tristes, i us he de dir que em sap profundament molt greu i ho visc amb 

molta tristesa. 

 

Vull agrair a les desenes de persones i centenars de persones, i específicament a tot 

el meu equip, que al llarg d’aquesta campanya, que no ha estat una campanya de 

dues setmanes sinó de molts mesos, han estat al costat treballant per aquesta 

candidatura del nou partit que s’ha presentat a Manresa que és Junts per Catalunya, a 

Manresa. 

 

Com a cap d’aquest grup municipal presentem la meva candidatura, com a mostra 

entre d’altres coses d’agraïment a tota la ciutadania que ens ha donat suport a través 

de la votació que hi va haver i de totes les mostres de suport que hem anat rebent. 

Manresa no va bé, hem comés errades estratègiques, el tripartit també, les darreres 

dècades, per tant, no són un exemple del que hem de seguir fent. No acabem de sortir 

de l’espiral de decadència i ens estan marxant massa manresans fora de la ciutat. Tots 

en coneixeu molts. Cal revertir aquesta espiral de pobresa i transformar-la en espiral 

de prosperitat. És per això que cal reaccionar urgentment amb accions determinades a 

resoldre les males comunicacions, la C-55, amb Barcelona, Ferrocarrils, l’autopista; el 

desordre, l’incivisme, la inseguretat, la manca d’oportunitats, la regeneració urbana del 

Centre Històric.  

 

 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=2959.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=2959.0
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I per això ens van votar els 5.000 ciutadans que ho van fer, perquè la nostra 

representació en aquest plenari, hi serà des de l’oposició, des d’una oposició 

constructiva i optimista, com no sabem fer d’altra manera, puguem aportar el nostre 

gra de sorra a resoldre els problemes que us he comentat. 

 

Esperem que el nou govern que es formi, aquest nou tripartit, sigui capaç de revertir la 

situació, nosaltres ho farem com he dit des de l’oposició, i els millors desitjos perquè 

l’alcalde Aloy i el govern al capdavant siguin capaços de fer-ho. 

 

Gràcies a tots. Jo demanaria que ens conjurem els 25 regidors d’aquest plenari per 

revertir el que estem vivint avui al llarg dels propers 4 anys.  

 

Visca Manresa i Visca Catalunya lliure.” 

 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=3514.0 
 
 
A continuació i per tancar aquest punt de presentació de candidatures, el President 
dóna la paraula a la senyora Mariona Homs Alsina, en representació del grup 
d’Esquerra Republicana de Catalunya Acord Municipal (ERC – AM). 
 
“Gràcies President, 
 
Molt bon dia a totes i a tots. 
 
Les eleccions, efectivament, del dia 28 de maig ens expliquen moltes coses. La baixa 

participació i uns resultats molt fragmentats ens donen algunes lliçons. Sí, vam ser la 

força més votada. Amb un resultat més ampli que en les darrers eleccions. I també és 

cert que tot i el context nacional, vam resistir i per tant entenem que es valora la feina 

que hem fet. 

 

Però també és cert que moltes persones que viuen a Manresa no es van sentir  

cridades a anar a votar. I quan reflexionem sobre aquesta qüestió pensem que és 

important fer autocrítica. Hem de fer molts més esforços per aconseguir que les i els 

manresans pensin i sentin que hi ha una relació directa entre l’acció de govern i la 

millora de la seva qualitat de vida. 

 

És per això que el primer propòsit que tenim com a grup municipal és aconseguir 

revertir aquesta desafecció d’una part dels manresans i vetllar perquè tot allò que fem 

contribueixi i serveixi efectivament per allò que volen i per allò que necessiten.  

 

També ens trobem en un context diferent. Després d’anys sense el PP, ni Plataforma 

per Catalunya al Consistori, l’extrema dreta ha tornat, amb uns altres noms però amb 

les mateixes idees. Nosaltres ho tenim clar: a l’extrema dreta i al feixisme no se’l 

blanqueja, se’l combat, democràticament, amb arguments, però se’l combat sempre i 

sense vacil·lar. Sabem que els drets són difícils de guanyar i fàcils de perdre’ls i hem 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=3514.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=3514.0
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de constatar amb la feina que fem cada dia que des de les esquerres podem oferir 

solucions més útils i més realistes als neguits dels seus votants. 

 

Estem en un moment de transformació de les ciutats i del país. Transformació 

demogràfica, transformació social, canvis constants i moltes incerteses. Segurament 

per això és més necessari que mai bastir pilars ferms i sòlids que ens permetin donar 

resposta als grans reptes que han de venir, i construir un model de ciutat basat en el 

respecte mutu, la convivència, els valors feministes i la justícia social. 

 

Avui presentem Marc Aloy i Guàrdia per a l’alcaldia de Manresa. Hem estat a govern 

els darrers 8 anys, sempre al servei de la ciutat. Tant quan hem governat tenint 

l’alcaldia, com quan hem acompanyat fent coalició, sempre sumant i sempre cooperant 

per aconseguir els objectius comuns.  

 

El Marc ha estat l’alcalde de Manresa els darrers 3 anys. 1100 dies dels quals només 

650 han sigut sense restriccions ni mascaretes. I s’ha dedicat, ens hem dedicat com a 

grup, i també com a govern sencer, a planificar i tirar endavant propostes de ciutat. A 

cercar finançament i engegar les màquines perquè durant els propers 4 anys Manresa 

esdevingui imparable.  

 

Aviat veurem com es transformen diferents entorns. L’Anònima, La Fàbrica Nova, el 

Pont Nou, el carrer Guimerà, tenim per davant una transformació de Manresa en 

profunditat.  

 

I per això pensem que el Marc és qui ha de seguir liderant-la. Una persona ferma i de 

to sempre amable. Que posa per davant la ciutat. Sempre. Que busca els consensos i 

el bé comú. Que lidera amb respecte i amb determinació. Un treballador incansable, 

rigorós i honest. De mirada llarga i verb serè. 

 

Marc, sabem que ens faràs pencar molt. Moltíssim. I aquí estem, a la teva disposició. 

Perquè la ciutat vol que tot això que hem engegat i que encara no es pot veure, no 

s’aturi i ens faci sentir més orgullosos de la nostra ciutat que mai. 

 

Seguim amb la il·lusió intacta. Som en un context diferent, potser més complicat, però 

és en els moments difícils on la política, i la manera com fem política marca la 

diferència, i creiem que tenim el millor alcalde i el millor equip perquè aquesta 

diferència sigui en positiu.  

 

Per totes aquelles persones que ens heu fet confiança i ens heu animat a sortir-nos-

en. Per responsabilitat amb la ciutadania, que ens reclama un govern fort i estable, 

sabíem també que no podíem fer sols aquest viatge.  

 

Vam provar de continuar amb els nostres companys dels darrers anys. Però ens van 

dir que no eren els mateixos i que no havien governat mai amb nosaltres. 

Sincerament, ens vam quedar perplexes. És estrany que aquells amb qui hem 

construït i pensat els projectes ara no se’ls sentin propis, no se’ls facin seus i vulguin 

replantejar-los. 
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Nosaltres sí que som els mateixos, i volem tirar endavant les propostes que ens ha 

costat tan d’engegar durant aquest mandat. Unes propostes que hem consensuat en el 

si del govern, amb el Consistori, amb les entitats i amb la ciutadania. Per nosaltres 

aquesta ha estat sempre la prioritat.  

 

Com també ho ha sigut un govern basat amb la confiança, el compromís, el consens, 

la cooperació i el respecte. 

 

No podem col·laborar conjuntament sense aquests valors. Faríem un flac favor a la 

ciutadania i no podríem donar resposta a les necessitats reals que ens han expressat, 

durant la campanya, el passat mes de maig. 

 

Nosaltres som els que portem propostes, no volem fer retrets. Volem sumar i seguir 

sumant. Multiplicar i no dividir. Buscarem sempre el que ens uneix i ens fa forts. Tenim 

4 anys per endavant, on segur que tindrem l’oportunitat de tornar a vestir ponts i teixir 

aliances. Sincerament, així ho esperem, i així ho desitgem. 

 

Tenim grans reptes per davant. Hem d’aconseguir més prosperitat, més promoció 

econòmica i industrial, més cohesió social, hem de resoldre les situacions 

d’inseguretat, incivisme, millorar la convivència, ens cal més i millor habitatge, hem de 

desplegar el pla de mobilitat, millorar la via pública. 

 

I estem aquí a Manresa, com en tants altres indrets, avui fent una aliança nova amb el 

PSC i amb Impulsem, com han fet a tantes altres viles i ciutats veïnes. Esquerra amb 

el PSC, Junts amb el PSC, PSC amb la CUP, hi ha moltíssimes combinacions que han 

sigut possibles i que són possibles si es posen unes bases de treball compartit i s’han 

pogut teixir les confiances i els suports mutus necessaris per fer acord de governar. 

 

En aquest cas, ens uneix treballar per Manresa. Això és el que ens acosta. Treballar 

en equip, establir prioritats, fer anàlisi compartit, tenir objectius comuns i ganes de fer 

feina.  

 

Perdem companys de viatge estimats. Ho sabem i ho vivim amb tristesa. Però això 

passa. Han passat quatre anys i tots els municipis han fet noves aliances, tenim noves 

complicitats. També agafem l’encàrrec de curar ferides que ens han quedat d’aquests 

darrers temps. Caldrà fer-ho el més aviat possible.  

 

Venim de lluny i som una ciutat lluitadora i ningú no ens ha regalat res. Sempre hem 

hagut de fer pinya per aconseguir grans fites. Perquè tots som cridats a convertir 

Manresa en allò que pot arribar a ser. 

 

I seguirem treballant per aquesta ciutat que estimem i que ha de continuar creixent. En 

un mandat nou, amb l’experiència d’aquests anys i alhora amb tota l’empenta, 

l’entusiasme i l’energia al costat de les persones, per fer realitat els projectes que ja 

hem començat.  
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Seguirem endavant amb tothom qui s’hi vulgui sumar. Perquè aquest és i sempre serà 

el nostre estil. I perquè ens il·lusiona saber que ho fem per la Ciutat. Com hem dit tot 

l’equip: treballarem perquè cada dia les manresanes i els manresans tinguin una ciutat 

més pròspera, verda, justa i feminista. I per aconseguir una Catalunya lliure i 

republicana.”  

 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=3696.0 
 
 
5. VOTACIÓ D’ALCALDE 

 
El President de la Mesa d’Edat que es presenten les cinc candidatures següents: 
 
  INMACULADA CERVILLA GALERA (VOX) 
  SERGI PERRAMON SUBIRANA (FNC) 

ROSER ALEGRE FONTANET (FEM-AMUNT) 
RAMON BACARDIT REGUANT (JUNTS-CM) 
MARC ALOY GUÀRDIA (ERC-AM) 

 
A continuació es procedirà a la votació mitjançant papereta secreta que dipositaran a 
l’urna els regidors i regidores que seran cridats nominalment pel secretari, seguint 
l’ordre alfabètic. 
 
Ordenadament, els regidors i regidores introdueixen el seu vot a l’urna, per ordre 
alfabètic: 
 

1. ROSER ALEGRE FONTANET 

2. MARC ALOY GUÀRDIA 

3. RAMON BARCARDIT REGUANT 

4. GEMMA BOIX POU 

5. INMACULADA CERVILLA GALERA 

6. MONTSERRAT CLOTET MASANA 

7. MARIA DELS ÀNGELS CURTICHS MONTER 

8. MÒNICA DE LLORENS VALL-LLOSSERA 

9. CARLES  GARCIA ESTANY 

10. JOSEP GILI PRAT 

11. MARIONA HOMS ALSINA 

12. POL HUGUET ESTRADA 

13. TÀNIA  INFANTE MARTÍNEZ 

14. PERE MASSEGÚ BRUGUERA 

15. SALVADOR RACERO ALBERCH 

16. MARIANA ROMERO SALGUERO 

17. ISABEL SÁNCHEZ PULIDO 

18. LLUÍS VIDAL SIXTO OROZCO  

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=3696.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=3696.0
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19. MARIA MERCÈ TARRAGÓ COSTA 

20. JORDI  TRAPÉ ÚBEDA 

21. MARIA LLUÏSA TULLEUDA LARI 

22. ANTONI JOSEP  VALENTÍ MOLL 

23. JOAN VILA MARTA 
 

 
 
Finalment, dipositen el seu vot a l’urna els dos regidors de la Mesa d’Edat: 
 

1. SERGI   PERRAMON SUBIRANA 

2. JESÚS   ALONSO SÁINZ 
 
 
Tot seguit es passa a l’escrutini dels vots. 
 
Aquestes intervencions les trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=4213.0 
  
 
6. RECOMPTE DE VOTS 
 
 
Es verifica el recompte de vots, el qual dóna el resultat següent: 
 

Vots emesos 25 
Vots a candidats 25 
Vots nuls 0 
Vots en blanc 0 
Abstencions 0 

 
La distribució dels vots entre els candidats dóna el resultat següent: 
 

Candidats: VOTS 
 
MARC ALOY GUÀRDIA 13 

RAMON BACARDIT REGUANT 6 

ROSER ALEGRE FONTANET 3 

SERGI PERRAMON SUBIRANA 2 

INMACULADA CERVILLA GALERA 1 
 
 
Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=4610.0 
 
 
 
 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=4213.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=4213.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=4610.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=4610.0
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7. PROCLAMACIÓ D’ALCALDE O ALCALDESSA I ACCEPTACIÓ DEL CÀRREC 
 
El President de la Mesa d’Edat, vist el resultat de l’escrutini, i atès que el candidat Sr. 
MARC ALOY GUÀRDIA ha obtingut 13 vots, que representa la majoria absoluta 
prevista a l’article 196.b) de la Llei 5/1985, ÉS PROCLAMAT ALCALDE ELECTE DE 
MANRESA.  
 
El senyor Marc Aloy Guàrdia s’acosta a la Presidència. 
 
El President de la Mesa d’Edat pregunta al senyor Marc Aloy Guàrdia: “Accepteu el 
càrrec d’alcalde de l’Ajuntament de Manresa?”. 
 
El senyor Marc Aloy Guàrdia respon: 
 
“Sí l’ACCEPTO” 
 
 
Tot seguit, el President de la Mesa d’Edat pregunta al senyor Marc Aloy Guàrdia:  
 
“JUREU O PROMETEU per la vostra consciència i honor complir fidelment amb 
les obligacions del càrrec d’Alcalde de l’Ajuntament de Manresa, amb lleialtat al 
Rei i guardar i fer guardar la Constitució, com a norma fonamental de l’Estat, i 
l’Estatut d’Autonomia de Catalunya?” 
 
 
El senyor Marc Aloy Guàrdia respon: 
 
“Sí, per imperatiu legal, ho PROMETO. 
 
I PROMETO treballar incansablement pel benestar de les manresanes i els 
manresans i per una ciutat més justa i un país lliure.” 
 
 
El President de la Mesa d’Edat declara possessionat del càrrec d’alcalde de  
Manresa el senyor Marc Aloy Guàrdia, li posa la insígnia de solapa i la Medalla i li 
dóna la vara d’Alcalde.  
 
A continuació es retiren els regidors de la Mesa d’Edat, els quals passen a ocupar el 
seu escó, i el senyor Marc Aloy Guàrdia passa a ocupar la Presidència. 
 
Aquestes intervencions les trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=5234.0&endsAt=5595.0 
 
 
8. INTERVENCIÓ DE L’ALCALDE 
 
El senyor Marc Aloy Guàrdia pren la paraula per manifestar el següent: 
 
“Consellera de la Presidència, Alcaldes  Cornet, Valls, Camprubí i Junyent, regidores, 

regidors, família, amics, manresanes i manresans que avui ens heu volgut 

acompanyar o ens seguiu. 

 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=5234.0&endsAt=5595.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=5234.0&endsAt=5595.0
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Gràcies a totes i tots per ser aquí.  

 

Ser alcalde del lloc on he nascut és un orgull, un privilegi i una responsabilitat difícil 

d’explicar. Manresa és la meva ciutat, el lloc on he nascut, he crescut i he viscut 

sempre. La ciutat del pare i de la mare. De la majoria dels amics. On he estudiat, on he 

treballat, on m’he format com a persona. On faig vida perquè hi ha tot el que es 

necessita per viure de manera completa i confortable. I tot plegat en un espai 

relativament reduït. Som una capital, però alhora la ciutat té una escala humana, tot és 

a l’abast.    

 

Tenim ben a prop una Anella Verda extraordinària. Hectàrees de bosc, de camps, de 

regadiu. Del Poal a Viladordis, del Suanya i el Gorg Blau a la Serra de Montlleó, del 

cim del Collbaix al Mal Balç i als cingles de Rocatinyosa.  

 

Fa pocs dies vaig sortir a fer esport per aquesta Anella Verda, una activitat que 

m’agrada fer sempre que tinc temps, i que si se’m permet, recomano a tothom. Per fer 

salut però també per clarificar idees i pensaments que ens ajuden a prendre decisions. 

Feia un dia esplèndid i la natura regalava una verdor esclatant després de la pluja del 

vespre anterior. I allà, en un entorn preciós del nostre municipi, tornant a sentir la 

remor de l’aigua baixant per la riera de Rajadell després de mesos eixuta, rumiava 

mentre corria. Lluny del brogit, sense soroll, ni trucades, ni nervis, ni tensions. 

Reflexionar amb la ment oxigenada. Allà vaig pensar sobre les decisions a prendre i 

sobre algunes de les coses que diré avui.  

 

Vull esmentar ja d’entrada, en la meva intervenció com a alcalde, que volem afrontar 

de cara i sense matisos el missatge rebut a les eleccions del 28 de maig. En primer 

lloc, com he dit els darrers dies, em preocupa l’abstenció. No podem estar satisfets 

que més de la meitat de les persones amb dret a vot no s’hagi sentit cridada a 

participar en aquestes eleccions, en les quals s’escullen els representants a 

l’administració més propera a la ciutadania. Un fenomen, l’abstenció, que té múltiples 

causes, algunes de supramunicipals, sí, però també d’altres de locals, a les quals no 

ens podem girar d’esquena. Col·lectivament hem de reflexionar i buscar solucions per 

tornar a mobilitzar la ciutadania, engrescar-la i que se senti motivada per participar. 

Assumeixo de manera inequívoca aquest compromís des d’avui mateix. 

 

En segon lloc, és evident que les opcions majoritàries hem perdut una part del suport 

electoral. Els cinc grups municipals que ocupàvem aquestes cadires en l’últim mandat, 

entre tots, hem perdut 10.000 votants. Per tant, la ciutadania ens ha donat un missatge 

a tots plegats, els qui hi érem fins ara, govern i oposició. Queda clar que no tenim un 

xec en blanc, que no tot el que fem és el que ens demana la gent. I davant d’això, la 

nostra obligació és afrontar la situació, fer autocrítica, aprendre dels errors i treballar 

per canviar les coses quan no funcionen. Des d’avui mateix ens hi posem. 

 

Una part de l’electorat s’ha quedat a casa, i una part ha donat suport a formacions que 

no estaven representades en aquest plenari. Un fet també molt significatiu i que ens ha 

de fer reflexionar. Tenim noves formacions, de signe divers i que representen sectors 

crítics amb les forces polítiques tradicionals. Ens preocupa que obtinguin representació 

formacions que donen respostes simples, demagògiques i populistes a problemes 
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complexos. I també això ens ha de fer canviar de dinàmiques, modificar polítiques, fer-

nos preguntes i trobar les millors respostes. No podem fer com si tot seguís igual. I ja 

aviso, des d’avui mateix, seré implacable amb els discursos d’odi i de xenofòbia.  

 

Tot això és cert, en som conscients i hi treballarem des del primer dia. També és cert 

que Esquerra va ser la força que va obtenir més suport a les eleccions. Fa 4 anys, vam 

aconseguir la primera victòria electoral d’ençà de la República per un marge 

estretíssim. Només 10 vots. Aquest any, vam treure prop de mil vots més que la 

segona força. Després del dia 28 teníem, doncs, el mandat de formar govern. Tocava 

negociar. Fer política. De fet, en aquest consistori, només hi ha hagut una majoria 

absoluta, la de l’alcalde Cornet l’any 1983, i gairebé sempre ha calgut posar-se d’acord 

i formar governs multicolors. Des de 1979 fins avui ho hem fet moltes vegades. 

 

Si m’ho permeteu, faré un salt vuit anys enrere. Al 2015. Convergència i Unió obté 9 

regidories. Esquerra n’obté 7. Esquerra vota el ple d’investidura favorable de l’alcalde 

Valentí Junyent, després de signar un acord d’investidura, i 8 mesos després 

s’incorpora al govern municipal. 

 

2019, fa 4 anys. Esquerra guanya les eleccions, amb 10 vots de diferència sobre Junts 

per Manresa. Empat a 8 regidors i regidores. Si ningú no pactava, Esquerra era la 

força més votada i obtenia l’alcaldia. Però vam voler sumar, vam fer un govern fort, i 

reeditar el pacte. Esquerra torna a fer alcalde Valentí Junyent, cedeix el primer any 

d’alcaldia i no és fins el juny de 2020 que qui us parla esdevé alcalde de Manresa. 

 

Podria haver anat més enrere. Perquè Esquerra ha votat altres alcaldes. De fet, dels 

cinc alcaldes que avui ens acompanyen, i els ho agraeixo especialment, Esquerra n’ha 

investit a tres: Valls, Camprubí i Junyent, i en diverses ocasions. 

 

Em sembla que hem demostrat, doncs, capacitat per pactar, voluntat de sumar, 

d’arribar a acords i de construir. No hem parat de fer-ho al llarg d’aquests 44 anys de 

democràcia. 

 

Fa tres anys vaig tenir el goig de ser escollit alcalde de Manresa per primer cop. 

Certament les circumstàncies no van ser habituals. Ho feia amb un mandat municipal 

que ja havia començat un any abans, i tres mesos després de l’esclat de la pandèmia 

de la Covid-19, la pitjor crisi sanitària en moltes dècades. Per tant, aquell 27 de juny de 

2020 anàvem tots amb mascareta i vam traslladar el ple d’investidura fora d’aquest 

Saló de Sessions, el lloc solemne on té tot el sentit fer aquest acte, per raons 

d’aforament. 

 

Vull tenir en aquest punt un record per a totes les persones que vam perdre, per 

tothom qui va patir, i per tota la gent que va treballar més que mai durant la pandèmia. 

Tot va tant de pressa que ja no hi pensem gaire, però no fa tant temps de tot això. I de 

fet, la pandèmia ha estat amb nosaltres la major part d’aquests 3 anys que he estat 

alcalde. Les conseqüències encara ressonen i les ferides i el patiment no estan 

tancades del tot. 

 



 

                Acta de la sessió plenària extraordinària núm. 8, de 17 de juny de 2023                 29 

 

El mandat com a alcalde començava doncs amb reunions de gabinet de crisi dia sí dia 

també, confinaments i desconfinaments, comerç tancat, horaris restringits, teletreball, 

distàncies socials, plens municipals telemàtics, cancel·lacions de gairebé tot, vídeo-

conferències, dues Festes Majors sota mínims... El funcionament d’aquest Ajuntament, 

i de tot el món, tot capgirat. No recordem haver viscut res semblant. 

 

Però vam ser capaços de treballar plegats. De fer pinya. I de pactar tots, els 25 

membres d’aquest plenari, un Pla de Reconstrucció que vam desplegar amb força, 

amb actuacions en diversos àmbits, dotant-los econòmicament com bonament vam 

poder. Ens vam arremangar. Va haver-hi consens i treball comú. 

 

Hi ha una paraula que no he parat de repetir: Consens. És el que he buscat tant com 

he pogut, durant el darrer mandat. Del primer al darrer dia. Fins l’últim ple, ja en plena 

campanya, on vam aprovar 7 punts molt importants per unanimitat. Cap vot en contra 

en tot el ple. 

 

Torno doncs al present. O al passat ben recent. El dia 28 vam ser la força més votada. 

I tornem-hi. Una opció era anar sols. Qualsevol pacte sense nosaltres era improbable. 

Per tant, teníem l’alcaldia gairebé garantida. Podíem governar en minoria i buscar 

aliances per a cada tema. Però aquesta no va ser una opció. Venim d’on venim, com 

deia, tenim voluntat d’entesa, i no ens vam ni plantejar un govern de 7. Perquè estem 

convençuts que governar una ciutat de prop de 80.000 habitants exigeix un govern 

fort, enriquit i amb diverses sensibilitats.  

 

I la primer opció des del mateix vespre la vam deixar clara. Sumàvem majoria amb 

Junts i podíem seguir el camí que hem recorregut plegats els darrers anys. Amb bona 

entesa en general. Un equip amb opinions divergents en alguns casos, només faltaria, 

però amb voluntat d’acord sempre. I sempre és sempre. Dels centenars de dictàmens i 

proposicions presentades en els 44 plens ordinaris del darrer mandat, no hi ha hagut 

mai ni una sola votació discordant. Cap. 

 

Podríem haver sumat 13 regidors i seguir plegats. Però la política és pacte. Voler 

pactar. Voler sumar. Voler acordar. Tenir predisposició. Ser conscients d’on venim, 

assumir el que hem compartit, encerts i errors, fer-se pròpies les decisions que hem 

pres conjuntament, i tenir voluntat de tirar-les endavant. Amb els canvis que convingui, 

només faltaria. Però no posar-ho tot en crisi. Des de l’agror, l’agressivitat verbal, 

l’exigència desmesurada, la desconfiança, és molt difícil construir res. No podem 

començar de zero perquè aleshores ho aturaríem tot. 

 

I ens dol, com han anat les coses. I no han estat dies fàcils. Hem passat mals de 

panxa. Literalment. I hem patit perquè som conscients del que implica tot plegat. Hi ha 

persones de l’equip de Junts que han estat companys nostres de govern, són 

persones que apreciem, amb qui hem treballat colze a colze, compartint moments de 

tota mena, alhora que gaudint d’aquesta feina apassionant. Vull agrair-los aquí 

públicament, en nom propi i del meu grup, la feina feta. 
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Però com deia la política és entendre’s, és buscar i trobar complicitats. És acordar. I 

generar confiances. Nosaltres volíem sumar i hem trobat receptivitat, punts en comú i 

voluntat d’entesa amb els companys i companyes de viatge, del PSC i de Impulsem.  

Amb ells hem trobat una voluntat inequívoca de tirar endavant projectes engegats i 

consensuats, i també tenim molt clar que cal tirar endavant noves iniciatives per 

millorar la qualitat de vida de les persones.   

 

Hem rubricat un acord ambiciós i engrescador. Tenint molt clar des del primer dia que 

hem de donar respostes que tinguin impactes directes, reals i efectius en la vida 

quotidiana de les persones. Treballar per fer front als problemes que la gent demana 

que resolguem. Donar respostes eficaces al repte de la promoció econòmica i 

industrial, combatre les situacions d’inseguretat i incivisme que poden comprometre la 

convivència, afrontar de manera prioritària el repte de l’habitatge, incrementar esforços 

per una mobilitat més sostenible, o la millora de la via pública, entre altres.  

 

I sí, també, seguir tirant endavant i culminar projectes que han estat fruit de grans 

consensos ja assolits amb els grups polítics anteriors, amb altres institucions, entitats i 

la ciutadania, molts dels quals ja estan iniciats. Perquè no són capricis d’un equip, són 

actuacions que desencallen grans qüestions pendents en aquesta ciutat, que es faran 

realitat a curt i mitjà termini, projectes de futur que tenen per objectiu crear o retenir 

talent, promoure l’ocupació, generar llocs de treball. Transformar la ciutat. I això també 

afecta el dia a dia de les persones. 

 

Perquè els grans projectes de ciutat només són possibles amb l’esforç de molts 

alcaldes, de molts governs i de molta gent i per això és imprescindible fer-nos nostre el 

llegat dels que ens han precedit. Ens sentim orgullosos de tots aquells projectes que 

s’han treballat així: del Kursaal, d’Althaia, del Campus Universitari, i de tant d’altres, i 

també estem molt il·lusionats per fer reviure la Fàbrica Nova, desenvolupar el polígons 

del Pont Nou i el Parc Tecnològic, tant temps encallats, o veure com el metro comarcal 

comença a ser una realitat alhora que transforma, enormement, el centre de la ciutat. 

 

Revisar és sa, i tant, i s’ha de fer. Però el revisionisme permanent en temes que ja han 

generat grans consensos només ens porta a la paràlisi i la frustració, i no ens permet 

avançar.   

 

Amb els nous companys de viatge ens separen alguns aspectes. No cal dir-ho. Si 

estiguéssim d’acord en tot seríem el mateix partit, i no és el cas. Però segellem un 

acord que és estrictament municipal i municipalista, per fer avançar aquesta ciutat, per 

construir conjuntament el futur. Treballarem des de Manresa i per a Manresa. I si en 

qüestions que van més enllà de la nostra ciutat tenim posicions discrepants, doncs 

respectarem el posicionament de cadascú. Perquè no creiem en els bàndols estancs, 

en els blocs inamovibles, perquè no estar d’acord en tot al 100% no impedeix no poder 

posar per davant els punts en comú. Estem conjurats a fer-ho. Perquè si no es fa cap 

cessió ni cap concessió, ningú no pactaria mai amb ningú i no avançaríem. Perquè 

preferim afrontar la dificultat de gestionar un govern divers, que governar pensant que 

nosaltres tenim la raó en tot i els altres estan equivocats en tot. 
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Tenim clar, sempre, que Esquerra és un partit amb valors republicans i més de 90 

anys d’història. Una formació republicana i d’esquerres, i que es fa seus els valors que 

representa el republicanisme: la llibertat, la igualtat i la fraternitat, que actualitzats avui 

són el del compromís cívic, la solidaritat i la llibertat individual i col·lectiva dels pobles.  

 

Una formació independentista, des de molt abans que l’independentisme fos majoritari. 

I que seguirà lluitant pels seus ideals. Arreu dels Països Catalans i també des d’aquest 

consistori, que disposa d’una àmplia majoria independentista. 

 

Comencem doncs el mandat amb força, energia i il·lusió. Vull agrair personalment al 

regidor Anjo Valentí i al grup del Partit dels Socialistes de Catalunya; i al regidor Joan 

Vila i al grup de Impulsem Manresa la seva predisposició per arribar a aquest acord. 

Tenim feina, molta feina, i ens hi posarem de seguida. Amb la força i l’energia 

renovades. I també, que ningú no ho dubti, buscant de nou el consens. Treballant per 

assolir acords amplis per avançar conjuntament. Perquè tirar endavant la ciutat des 

d’aquest Ajuntament no és cosa del govern, sinó de totes i tots els 25 regidors i 

regidores que des d’avui i durant quatre anys ocuparem aquestes cadires. Des d’aquí 

doncs llanço la meva predisposició absoluta a treballar conjuntament i a buscar 

sempre l’acord i l’entesa, des del primer dia. I a recosir les confiances que s’hagin 

pogut trencar.  

 

Com deia encertadament l’alcalde Sanclimens, «cal parlar més amb els que no són 

dels teus que no pas amb els teus». Saber gestionar el conflicte de la millor manera 

possible, sempre amb respecte.  

 

Comentava en l’anterior discurs d’investidura que la construcció d’una ciutat és una 

cursa de relleus, una successió d’esforços. Llavors i sempre m’he declarat hereu dels 

alcaldes que m’han precedit. Des dels republicans, Selvas, Prunés i Marcet. Dels que 

van defensar la ciutat després de l’esclat de la Guerra Civil, especialment de l’Emilià 

Martínez, l’últim alcalde republicà; i dels alcaldes democràtics des de 1979. Joan 

Cornet, Juli Sanclimens, Jordi Valls, Josep Camprubí i Valentí Junyent. Llevat de Juli 

Sanclimens, a qui ja he esmentat i recordem amb afecte, avui sou tots aquí i us ho 

agraeixo molt especialment.  

 

Vaig agafar el seu testimoni com a alcalde fa 3 anys i continuo amb humilitat i il·lusió, 

sabent que no serà fàcil, però amb determinació. I tenint clares les paraules que ja he 

pronunciat en alguna ocasió, que va dir de l’alcalde Marcet, dirigint-se al poble: 

 

«Volem que sigueu severs, implacables amb nosaltres. Si un dia ens desviem un 

mil·límetre del camí que acabem de traçar, cal que vosaltres amb la vostra força i amb 

la vostra autoritat ens emplaceu a retornar al camí en mala hora abandonat o a deixar 

la representació que ens heu concedit». 

 

Alguns, abans d’iniciar el camí d’aquest nou govern, ja han començat a ser 

implacables i crítics. Alguns se senten decebuts pel camí que hem emprès. És legítim i 

ho respecto, i el meu propòsit des d’ara mateix serà fer-los canviar d’opinió.   
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Tenim projecte per afrontar el futur de la nostra ciutat. Volem transformar-la per fer-la 

més verda i sostenible, més dinàmica i que sigui capaç de crear llocs de treball, més 

inclusiva, més justa, pròspera i cohesionada, més culta, amb menys desigualtats i amb 

un Centre Històric ben viu. Una ciutat diversa; més feminista. Una ciutat que segueixi 

lluitant contra l’autoritarisme, la xenofòbia, el masclisme, la LGTBIFòbia i el racisme. 

Que defensi la llengua catalana com a eina d’arrelament i cohesió social. 

 

Una ciutat motor d’un territori, que assumeixi desacomplexadament la seva condició 

de capital de la Catalunya central. Que abanderi la reivindicació de millors 

comunicacions, que lideri amb generositat el Bages i el conjunt de les comarques 

centrals. Una ciutat que sigui referència del país. 

 

Formo part d’una generació de persones nascudes ja en democràcia. Vaig arribar al 

món només dos mesos abans de les primeres eleccions en què es va investir Joan 

Cornet com a alcalde. Hem estudiat en català, hem pogut formar-nos com cap altre 

generació anterior. Però hem hagut de patir precarietat, crisis socials i econòmiques 

enormes. Avui tenim reptes immensos. Vivim una època convulsa, amb desafiaments 

planetaris que també hem de saber interpretar localment, com ara la crisi climàtica. Cal 

mirada llarga, emprendre polítiques valentes, compromeses, actives. Assumir riscos. 

Sabent que ens podem equivocar, però aprendre dels errors també és una manera 

d’avançar. 

 

Vull ser l’alcalde de tothom, independentment de les opcions polítiques de cadascú i 

també d’aquelles persones que no han anat a votar o no han votat mai.  

 

Vaig dir-ho fa tres anys i ho repeteixo: No m’agrada el conflicte i per minimitzar-lo cal 

abocar hores al treball i al diàleg. Crec modestament que ho he fet, durant els tres 

anys que fa que sóc al càrrec. Però em comprometo a esmerçar-m’hi encara més 

encara. Trepitjar carrer, tornar als barris, conèixer i escoltar la gent, com m’agrada. 

Amb el conjunt del teixit social, econòmic, esportiu i cultural. Amb el món veïnal, amb 

les manresanes i manresans. I amb tots els grups polítics.  

 

Aquest consistori, aquest ple municipal, tradicionalment ha estat un lloc de diàleg 

intens, de discussions fonamentades en posicionaments ideològics sovint 

contraposats. Però alhora hem sabut conservar el respecte, la bona relació personal, 

el treball en equip, la col·laboració, el fair play. No sempre és així a tot arreu. Espero i 

desitjo, i també demano que siguem capaços de mantenir aquest clima de treball i 

aquest respecte.  

 

M’agradaria fer algunes reflexions i agraïments: 

 

En primer lloc, el més general a tots: a totes les persones, manresanes i manresans, 

que ens vau donar suport, i a les que no. He entès el vostre missatge i treballaré sense 

descans per acompanyar-vos i ser al vostre costat. 
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Tot plegat ho farem els polítics però també el personal de l’Ajuntament. Servidors i 

servidores públiques, persones amb un compromís de servei insubornable. Amb 

recursos no sempre suficients, vosaltres sou també motors per fer avançar aquesta 

ciutat i millorar la vida de la ciutadania. Moltes gràcies per tota la vostra feina. 

 

Als que hi eren fins ara. Regidores i regidors que ens heu acompanyat els darrers 

temps i que ara empreneu nous camins. Un agraïment i una abraçada sentida. Ha 

estat un autèntic goig. Si m’ho permeteu, un agraïment a persones que han estat 

alguna cosa més que companys de grup, han estat un suport constant i que trobaré a 

faltar. La Cristina, el David Aaron, l’Anna i el Jamaa. Us porto al cor. 

 

Un agraïment especial a l’alcalde Valentí Junyent per aquests anys de treball conjunt. I 

per la confiança i el suport.  

 

A les persones del meu grup. A la Mariona, al Pol, a la Tània, al Lluís, a la Muntsa i al 

Carles. Imprescindibles. I a tota la gent d’Esquerra, al Miquel, al Ramon, a l’executiva, 

militants i simpatitzants, per tanta i tanta feina. I pel suport i la pinya que hem fet.  

 

Als 25 regidors i regidores que sou aquí. Enhorabona, perquè malgrat el soroll, des 

d’avui teniu, tenim, el goig de representar la ciutadania i no hi ha honor més gran. 

Ànims a tots plegats per la feina que ens espera. No ens avorrirem, segur. Tenim la 

responsabilitat i l’orgull de representar a la ciutadania de Manresa. A tots els grups i 

als seus representants: Ramon, Anjo, Roser, Joan, Sergi, Inmaculada. Gràcies i 

prenem nota de les vostres paraules. 

 

A la gent més propera d’aquesta casa, d’Alcaldia-Presidència, per la seva feina infinita 

i també per cuidar-nos, per cuidar-me, i ser-hi sempre. Gràcies de tot cor. La Marta, la 

Fina, el Domènec, la Marisa, l’Alonso, la Iolanda, el Pep, el Joan Francesc, la Carmina, 

i el Joan. I a tota la resta de gent de l’equip. 

 

Deixeu-me, també, fer un esment a l’àmbit més personal. Un agraïment a la meva 

família. Pel suport inestimable. Per estimar-me sense mesura. Per les abraçades, les 

paraules i els silencis. Mare, àvia, iaia Anna, iaia Rosa, Jordi, Fina, Mònica, Natàlia, 

Bernat, Ivan, Isaac, Bruna, Arnau, Arlet i Maria. Als tiets, al padrí sempre present. A la 

llarga cosinada. I a tots els amics que hi són sempre i sense els quals seria tot plegat 

molt més difícil.  

 

I també al pare, que ja no hi és. L’home que em va inculcar l’estima per la ciutat, la 

cultura i el país. Rigorós, constant i generós. Humil i senzill. Culte, intel·ligent i humà.  

 

Em sap greu repetir el que vaig dir fa tres anys, però crec que es força escaient per al 

dia d’avui. El 2019, dos dies després de les eleccions municipals, el pare m’escrivia 

una carta. I comentava que el repte de liderar la ciutat tindria moments agradables, 

però hi afegia: «No et vull negar que patiràs en determinats moments i jo també, com a 

pare, patiré pels possibles problemes que hauràs d’afrontar, de resoldre i de 

solucionar. I en política, ja ho saps, dos i dos no fan necessàriament quatre i el ritme 

dels esdeveniments i sobretot els interessos, les enveges, les crítiques de la població i 

la sensació que no saps ben bé per qui treballes, per molt que t’estimis la ciutat, 
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desbordaran les teves emocions i pots arribar a sentir la buidor i la soledat d’una feina 

difícil i poc agraïda. Quan això passi, valora la possibilitat de comunicar les males 

sensacions a algú de confiança que et pugui ajudar a superar dificultats i a estimular el 

teu estat d’ànim. I sàpigues que jo estaré sempre disposat a rebre’t i a escoltar-te per 

tal d’ajudar-te a disminuir les tensions que puguis tenir i afrontar-les amb serenor i amb 

optimisme”. 

 

I acabava: Estic convençut –deia- que em necessitaràs poc. Però no dubtis gens: jo 

seré on he d’estar. I allà em trobaràs sempre disposat. 

 

No va poder ser, malauradament. Tenia raó que hi ha hagut, i hi haurà moments 

complexos com els que ell preveia. Per això he trobat a faltar, especialment aquests 

dies, la seva pau i la seva saviesa. Afortunadament he tingut altres persones de 

confiança. Però l’he enyorat molt, altra vegada, i alhora l’he sentit proper. Gràcies, 

pare. 

 

Els que ens dediquem a aquesta feina sabem el pa que s’hi dona. Però de la mateixa 

manera que diem sempre que treballem per les persones, per cuidar-les i ser al seu 

costat, també m’agradaria fer una petita reivindicació per a nosaltres, que també ho 

som de persones. Amb encerts, amb errors, i amb sentiments. Hi posem 

majoritàriament tot el nostre esforç i les hores que fan falta. I se’ns ha d’exigir al 

màxim. Com deia l’alcalde Marcet: sigueu implacables amb nosaltres. Per això hi som. 

Però penso que no és dolent recordar que, abans de res, també som persones 

humanes.  

 

Vull acabar amb un últim missatge. Deia al principi que algunes decisions d’aquests 

dies i idees d’aquest discurs em van venir corrent per l’Anella Verda. No totes, perquè 

sinó hauria d’haver corregut una marató, i no és el cas. 

 

Però torno a l’extraordinària Anella Verda, un dels actius que tenim com a ciutat, 

perquè em serveix d’exemple per fer una crida general a mirar la ciutat amb ulls 

positius. No seré jo qui negui que hem de millorar molts aspectes d’aquesta nostra 

Manresa, que tenim febleses i tenim amenaces. Que hem de lluitar per seguir 

avançant. Però tenim una ciutat mil·lenària, amb història i patrimoni. Amb uns 

equipaments i una vida cultural i un calendari festiu espectacular. Amb desenes i 

desenes d’entitats de tota mena i un potencial social extraordinari. Amb gent 

meravellosa. 

 

Per què no ens ho creiem una mica més? D’aquesta setmana, dos exemples a la 

premsa: una entrevista a un manresà que viu a Madrid, que explicava que de tant en 

tant té la necessitat de tornar i de fer un volt pel nostre Passeig, que troba un lloc 

preciós. I un altre, del bon amic i entrenador del Centre d’Esports Manresa, el Ferran 

Costa, que de Castelldefels va traslladar-se a la nostra ciutat, on viu des de fa sis 

anys. I ara que s’acomiada del club, el periodista l’interroga sobre Manresa. Li demana 

literalment si la percep com una ciutat grisa i mediocre. I ell respon que no en té res, 

de grisa. Que és una ciutat amb caràcter propi, amb molt racons per delectar-se; on, 

per exemple, ha pogut menjar molt bé, i amb un entorn natural que ha pogut descobrir 

i gaudir. El Ferran diu que, decididament, Manresa és casa seva.  
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Tant de bo expliquem arreu aquesta ciutat i el seu potencial. No hi ha millors 

ambaixadors i ambaixadores que nosaltres mateixos. Siguem crítics però alhora 

partícips, estimem i fem créixer plegats aquesta ciutat que ha sabut sempre tirar 

endavant i superar dificultats majúscules.  

 

Una ciutat que, en termes d’Espriu, desitgem rica, culta, neta, desvetllada i feliç. 

 

Per part meva, hi posaré tot l’esforç, la dedicació i les hores que facin falta.  

 

Moltes gràcies a tots i a totes. 

 

Visca Manresa, i visca Catalunya!” 

 

Aquesta intervenció la trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=5595.0 
 
 
9. LLIURAMENT DELS ATRIBUTS DE LA CONDICIÓ DE REGIDOR/REGIDORA 
 
L’alcalde indica que a continuació es procedirà a lliurar la Medalla corporativa i la 
insígnia de solapa, que són els atributs de la condició de regidor/regidora, a tots els 
regidors i regidores d’aquesta Corporació municipal. 
 
A continuació, el secretari anomena els regidors i regidores pel seu nom per ordre 
alfabètic, els quals, en sentir el seu nom s’acosten a la Presidència perquè els siguin 
lliurats els atributs de la condició de regidor i regidora. 
 
 
 

1. ROSER ALEGRE FONTANET 

2. JESÚS  ALONSO SÁINZ 

3. RAMON BACARDIT REGUANT 

4. GEMMA BOIX POU 

5. INMACULADA CERVILLA GALERA 

6. MONTSERRAT CLOTET MASANA 

7. MARIA DELS ÀNGELS CURTICHS MONTER 

8. MÒNICA  DE LLORENS VALL-LLOSSERA 

9. CARLES  GARCIA ESTANY 

10. JOSEP GILI PRAT 

11. MARIONA  HOMS ALSINA 

12. POL HUGUET ESTRADA 

13. TÀNIA  INFANTE MARTÍNEZ 

14. PERE MASSEGÚ BRUGUERA 

15. SERGI PERRAMON SUBIRANA 

16. SALVADOR  RACERO ALBERCH 

17. MARIANA ROMERO SALGUERO 

18. ISABEL SÁNCHEZ PULIDO 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=5595.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=5595.0
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19. LLUÍS VIDAL SIXTO OROZCO 

20. MARIA MERCÈ TARRAGÓ COSTA 

21. JORDI  TRAPÉ ÚBEDA 

22. MARIA LLUÏSA TULLEUDA LARI 

23. ANTONI JOSEP VALENTÍ MOLL 

24. JOAN VILA MARTA 
 
Aquestes intervencions les trobareu a l’enllaç següent: 
 
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c
4bf0929ee?startAt=7454.0 
 
 
10. FOTOGRAFIA DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 

 
 

Després del lliurament, el secretari demana a tots els regidors i regidores, que un cop 
l’alcalde aixequi la sessió, es dirigeixin a la Sala de Columnes per fer la fotografia 
oficial de tota la Corporació municipal.  
 
 
 
 
L’alcalde agraeix l’assistència a tothom i aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, 
estenc aquesta acta en els fulls del paper segellat de la Generalitat de Catalunya 
número ...... i correlatius fins el número ...... 
 
 
El secretari       Vist i plau 
        L’alcalde 
 

https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=7454.0
https://videoactes.manresa.cat/session/sessionDetail/54f961b084cfb5d70188b9c4bf0929ee?startAt=7454.0

